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WZI-RA.0002.4.2012 
 

Protokół Nr XVII/12 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej dnia 10 maja 2012 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył siedemnastą 
sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości. W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane 
quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji obecnych było 18 radnych. Nieobecny był 
Wicestarosta Janusz Sikora. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad. Zaproponował, na prośbę Kierownika Biura Promocji 
i Rozwoju Powiatu Michała Listwonia, aby pkt. 10 porządku „Sprawozdanie z realizacji programu 
współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 
2011.” przedstawić w punkcie 9, a dotychczasowy punkt „Ocena zasobów pomocy społecznej 
w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej” przedstawić jako pkt. 10. 
 
Wniosek przyjęto w wyniku głosowania-18 głosów „za”. 
Porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania- 18 głosów „za”.  
 
Porządek posiedzenia XVII sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) określenia zasad gospodarowania nieruchomościami Powiatu Gostyńskiego 
b) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania w 2012 roku, 

c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
d) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 rok, 
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2012-2020, 
f) przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Gostyniu za 2011 r., 

 



2 
 

9. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie za rok 2011. 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej 
i demograficznej. 

11. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2011 r. 
oraz wykonania planu finansowego Funduszu Pracy w 2011 roku.  

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Wolne głosy. 
15. Zakończenie.  
 
Ad 3) 
 
Protokół z XVI sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 22 marca 2012 r. został przyjęty 
w wyniku głosowania 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
 
Ad 4) 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu 
z 19, 22, 29 marca oraz 11 kwietnia br. zostały przekazane radnym. 
Starosta Andrzej Pospieszyński przedstawił informację z dnia 25 kwietnia 2012 r. 
 
Główna Księgowa SP ZOZ Dorota Chlebowska odczytała oświadczenie dyrekcji SP ZOZ 
w Gostyniu w związku ze sprawą w WSA dotyczącą Ratownictwa Medycznego o treści:  
„Sprawa dotyczy kontraktowania Ratownictwa Medycznego w powiecie gostyńskim w 2011 r. 
SP ZOZ w Gostyniu założył do WSA w Warszawie skargi na decyzje Prezesa NFZ, które 
pozbawiły szpitala kontraktu na Ratownictwo Medyczne. Po przegranym postępowaniu 
konkursowym przez SP ZOZ w Gostyniu w maju 2011 r. szpital po przeanalizowaniu dokumentacji 
w WOW NFZ w czerwcu 2011 r., wykrył, iż komisja konkursowa popełniła tzw. błąd matematyczny, 
który w konsekwencji doprowadził do zaniżenia oferty szpitala. Po złożeniu odwołania 
przez szpital, komisja konkursowa przyznała się do popełnionego błędu i decyzją Dyrektor 
WOW NFZ z 17 czerwca 2011 r. kontrakt został przyznany szpitalowi jako faktycznemu zwycięzcy 
postępowania konkursowego. Niestety Prezes NFZ unieważnił decyzję Dyrektor WOW NFZ 
na podstawie pisma firmy konkurencyjnej złożonego bezpośrednio do niego (nie na podstawie 
odwołania tak jak mówią przepisy art. 154 o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych 
ze środków publicznych) wskazując, iż nie można było zmienić decyzji komisji konkursowej 
i Dyrekcja WOW NFZ zmuszona została na podstawie tej decyzji do podpisania umowy 
z konkurencją. Wynika z tego (według Prezesa NFZ), iż każdy z Dyrektorów Oddziału NFZ musi 
zaakceptować błędy komisji konkursowej na podstawie interpretacji przepisów ustawy 
o świadczeniach (dowolnej interpretacji). W poniedziałek 16 kwietnia 2012 r. przed Sądem 
Administracyjnym w Warszawie odbyła się rozprawa zainicjowana skargami złożonymi 
przez Szpital w Gostyniu na decyzje Prezesa NFZ. W rozprawie sądowej uczestniczył: Dyrektor 
SP ZOZ - Piotr Miadziołko, Radca Prawny SP ZOZ - Aneta Miękisiak oraz Radca Prawny - 
prof. Marek Szewczyk z Uniwersytetu Adama Mickiewicza w Poznaniu - Wydziału Prawa 
i Administracji. Ze strony NFZ oraz firmy Falck nikt nie uczestniczył w rozprawie sądowej. 
W Sądzie odbyły się 4 rozprawy, po ich zakończeniu ogłoszono wyrok na podstawie którego Sąd 
uchylił decyzje Prezesa NFZ dopatrując się uchybień prawnych i na dzień dzisiejszy pozostała 
w mocy decyzja Dyrektor WOW NFZ z dnia 17 czerwca 2011 r. przyznająca kontrakt szpitalowi 
(wydana zaraz po napisaniu przez SP ZOZ w Gostyniu odwołania do Dyrekcji WOW NFZ). Wyrok 
nie jest prawomocny. Szpital czeka na uzasadnienie wyroku, którego termin już minął 
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i zainteresowany jest walką o odszkodowanie za straty wynikające z utraty kontraktu, zwolnień 
pracowników, doposażenia Zespołów Ratownictwa Medycznego. Również dnia 16 kwietnia 2012 r. 
odbyło się spotkanie w Ministerstwie Zdrowia w Departamencie Ubezpieczeń Zdrowotnych 
z Dyrekcją tego departamentu oraz osobami zajmującymi się funduszami unijnymi. Osobami 
reprezentującymi szpital był Dyrektor, Radca Prawny Szpitala i prof. Marek Szewczyk. Spotkanie 
dotyczyło sprawy zwrotu środków finansowych przez SP ZOZ w Gostyniu na dofinansowanie 
karetek pogotowia. Poruszono temat przerwania ciągłości projektu w tym przypadku nie z winy 
Beneficjenta, czyli Szpitala. Szpital zapowiedział, iż będzie dalej walczył z niesprawiedliwą dla nas 
decyzją ze strony instytucji dofinansowującej dotyczącą zwrotu środków finansowych. Posłowie- 
Łukasz Borowiak i Małgorzata Adamczak złożyli interpelację do Marszałka Sejmu w sprawie 
zarówno działań Prezesa NFZ jak kwestii zwrotu dofinansowania. Dnia 8 maja 2012 r. do SP ZOZ 
w Gostyniu zostało przesłane do wiadomości pismo podpisane przez Panią V-ce Minister Zdrowia 
Agnieszkę Pachciarz, wysłane do Pani Marszałek Ewy Kopacz, w którym Pani Minister napisała, 
iż podczas całego postępowania zostało popełnionych szereg błędów prawnych, między innymi, 
cyt. z pisma: 
„W oparciu o złożone wyjaśnienia, a także przekazane kopie rozstrzygnięć w sprawie, w opinii 
Ministerstwa Zdrowia, w postępowaniu odwoławczym od rozstrzygnięcia komisji konkursowej 
którego celem jest kontrola prawidłowości postępowania w sprawie zwarcia umowy o udzielenie 
świadczeń opieki zdrowotnej, doszło do szeregu rażących błędów na każdym etapie 
postępowania. W szczególności: 
1. Decyzja prezesa NFZ z dnia 29 czerwca 2011 r. nie mogła jedynie uchylać decyzji Dyrektora 

oddziału wojewódzkiego. Prezes Funduszu, jako organ drugiej instancji, uchylając decyzję 
dyrektora oddziału wojewódzkiego, zgodnie z art. 138 § 1 pkt. 2 oraz z art. 138 § 2 kpa 
powinien orzec co do istoty sprawy albo przekazać sprawę do ponownego rozpatrzenia.  

2. W drodze postanowienia wydanego w trybie art. 113 § 1 kpa nie można doprowadzić 
do zmiany zasadniczej treści rozstrzygnięcia. 

3. Przypomnieć również trzeba, że zgodnie z art. 129 § 1 kpa odwołanie wnosi się 
do właściwego organu odwoławczego za pośrednictwem organu, który wydał decyzję. 
Wniesienie odwołania bezpośrednio do organu wyższego stopnia powoduje konieczność jego 
niezwłocznego przekazania organowi I instancji. Przeprowadzenie postępowania 
odwoławczego i wydanie decyzji przez organ II instancji z naruszeniem uprawnienia organu 
I instancji do weryfikacji własnej decyzji stanowi naruszenie przepisów postępowania 
administracyjnego o właściwości instancyjnej i skutkuje stwierdzeniem nieważności decyzji 
organu odwoławczego . 

4. W trakcie postępowań prowadzonych przed Prezesem NFZ naruszone również zostało prawo 
strony do czynnego udziału w postępowaniu (np. wszczęcie postępowania 9 sierpnia, wydanie 
decyzji 10 sierpnia) 

Zgodnie natomiast z informacją uzyskaną na spotkaniu w Departamencie Ubezpieczenia 
Zdrowotnego Ministerstwa Zdrowia w dniu 16 kwietnia z Dyrektorem SP ZOZ Gostyń Panem 
Piotrem Miadziołko w dniu 16 kwietnia odbyło się postępowanie przed WSA w Warszawie, 
na którym sąd uchylił decyzje wydane przez Prezesa NFZ.” 
Również dnia 8 maja 2011 r. do SP ZOZ w Gostyniu zostało przesłane do wiadomości pismo 
podpisane przez Pana Sekretarza Stanu w Ministerstwie Zdrowia Jakuba Szulca, wysłane do Pani 
Marszałek Ewy Kopacz, w którym czytamy m.in. 
„Na podstawie § 19 ust. 2 pkt. 2 umowy o dofinansowanie, Instytucja Wdrażająca może rozwiązać 
umowę ze skutkiem natychmiastowym, gdy Beneficjent nie realizuje projektu na warunkach 
określonych w umowie, w szczególności dokonał zasadniczej modyfikacji projektu, w rozumieniu 
art. 57 ust. 1 rozporządzenia 1083/2006, tj. nie udziela świadczeń zdrowotnych na podstawie 
umowy o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej zawartej z dyrektorem oddziału wojewódzkiego 
Narodowego Funduszu Zdrowia. W takim przypadku, w myśl kolejnego postanowienia umowy, 
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Beneficjent zobowiązany jest do zwrotu całości lub części dofinansowania w terminie 30 dni 
od dnia rozwiązania umowy wraz z odsetkami w wysokości określonej jak dla zaległości 
podatkowych (§ 19 ust. 4), a kwota wymagana do zwrotu określana jest przez Instytucje 
Wdrażającą przy uwzględnianiu długości okresu, w którym Beneficjent nie dokonał zasadniczej 
modyfikacji projektu liczonego proporcjonalnie do 5- letniego okresu trwałości (w § 19 ust. 4 a).” 
Należy również przypomnieć iż podczas spotkania dnia 2 sierpnia 2011 r. w siedzibie Ministerstwa 
Zdrowia Sekretarz Stanu w MZ Pan Jakub Szulc stwierdził iż do ostatecznego zakończenia 
postępowania odwoławczego oraz wydania ostatecznego wyroku przez Sąd Administracyjny 
SP ZOZ w Gostyniu nie będzie zobowiązany do zwrotu przyznanego przez CSIOZ dofinansowania 
do ambulansów sanitarnych. Dnia 10 maja 2012 r. w Poznaniu na spotkaniu Dyrektora SP ZOZ, 
Radcy Prawnego oraz V-ce Starosty Gostyńskiego z prof. Markiem Szewczykiem mają zostać 
omówione dalsze działania w związku z decyzją instytucji dofinansowującej.” 
Główna Księgowa poinformowała, że dwie godziny temu wpłynęło do SP ZOZ kolejne pismo 
z Centrum Systemu Informacyjnego Ochrony Zdrowia – to jest postanowienie o wszczęciu 
postępowania o wydanie decyzji, która nakazuje zwrot części dofinansowania do ambulansów. 
Do tego postanowienia szpital może wnieść dokumenty, będzie można złożyć wniosek o ponowne 
rozpatrzenie sprawy lub złożyć sprawę w sądzie.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski stwierdził, że mówimy tutaj o zdrowiu, ale ciśnie się tu 
komentarz –„To jest chore”  
 
Ad 5) 
Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 
Radny Jarosław Jędrkowiak odnosząc się do informacji z dnia 25 kwietnia 2012 r. dotyczącej 
zapoznania się przez Zarząd z informacją w sprawie złożonych wniosków o dotacje na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków w roku 2012 oraz informacji, że w budżecie na 2012 r. nie zostały uwzględnione środki 
finansowe na ten cel zapytał, czy to zadanie będzie realizowane z innych środków. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że wnioski mają prawo wpływać niezależnie 
od tego, czy są na to środki. Decyzje co do realizacji tych wniosków jeszcze nie zapadły. 
Radny Mikołaj Rogala zapytał o informację z dnia 29 marca br. dotyczącą ponownego 
rozpatrzenia wniosku Urzędu Miejskiego w Gostyniu w sprawie dofinansowania kosztów 
przebudowy miejsc postojowych przy ZSZ w Gostyniu. Zarząd rozpatrzył wniosek negatywnie 
z uwagi na brak wolnych środków w budżecie powiatu. Radny zapytał o szanse na znalezienie 
środków na realizację tego zadania.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że na dzisiejszym posiedzeniu Zarząd Powiatu 
podjął decyzję o przeznaczeniu z rezerwy budżetowej kwoty 48.000 zł na ten cel. W czerwcu 
zostanie przedstawiony Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Gostyń na realizację inwestycji. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski dodał, że Gmina jest już po przetargu i znane są 
koszty zadania.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o informację z 19 marca br., pkt. 5 dotyczącą parkingu przy 
Zakładzie Opiekuńczo Leczniczym w Gostyniu. Z otrzymanych informacji wynika, że możliwe jest 
wykonanie prac w do końca kwietnia. Zapytał, czy w związku z upływem tego miesiąca decyzja 
zostanie utrzymana a zadanie wykonane w innym terminie.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że dzisiaj w autopoprawce Zarząd Powiatu 
proponuje przeznaczyć na to środki, z tym, że kwota wzrosła.  
Radna Kazimiera Puślednik zapytała o informację z 19 marca br., gdzie Zarząd podjął uchwałę 
w sprawie ogłoszenia rokowań na sprzedaż nieruchomości położonej w Chwałkowie. Termin 
rokowań został wyznaczony na dzisiaj. Radna zapytała o ich wynik.  
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Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że nikt nie wpłacił wadium, więc rokowania nie 
odbyły się. Starosta dodał, że można jeszcze obniżyć kwotę do 40 % lub wystąpić do Gminy 
o zmianę planu. Obecnie wg planu ten teren jest przeznaczony na lokalizację zabudowy usługowej 
związanej z ochroną zdrowia i opieką społeczną.  
Radna Kazimierz Puślednik zapytała, czy w tej chwili grunt jest dzierżawiony. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że w związku z zakończeniem umowy dzierżawy 
gruntu oraz zamiarem jego sprzedaży, grunt w tej chwili nie jest uprawiany. 
 
Ad 6) 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
nie złożono interpelacji.  
 
Ad 7 
Zapytania radnych 
Radny Krzysztof Nawrocik poinformował, że na ostatniej sesji Rady Gminy Piaski został 
zobligowany przez sołtysów i radnych do zadania pytań dotyczących realizacji pozytywnie 
rozpatrzonych pism i wniosków w sprawie: 
- zainstalowania lustra na łuku drogi 4934P w Szelejewie przed numerem posesji 38 w stronę 

Zalesia. Realizacja zadania miała nastąpić w miesiącach marzec - kwiecień br., 
- ustawienia nowego przystanku PKS w Bodzewie, 
- wycięcia krzewów na drodze klasztor- Smogorzewo, 
- ustawienia znaków- ograniczenie prędkości i niebezpieczne zakręty na drodze Godurowo- 

Michałowo, 
- wycięcie krzewów od krzyża do parku w Smogorzewie. Krzaki zostały już wycięte. Radny 

zapytał, czy rów na tym odcinku zostanie wyczyszczony.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że mieszkańcy ul. Poznańskiej w Gostyniu zwracają 
uwagę, że na odcinku od skrzyżowania z ul. Graniczną do granicy miasta nie ma ani jednego 
przejścia dla pieszych. Mieszkańcy zamierzają złożyć wniosek i proszą w tej sprawie o pomoc.  
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Grzegorz Mayer odpowiedział, że wniosek 
należy skierować do komisji bezpieczeństwa w ruchu drogowym na drogach powiatowych 
i gminnych. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że komisja wydała już pozytywną 
opinię a Gmina Gostyń wystąpiła do WZDW z wnioskiem o przygotowanie tych przejść. W tej 
chwili Gmina wystosuje monit w tej sprawie. 
Radny Jarosław Jędrkowiak dodał, że pod wnioskiem zebranych jest kilkadziesiąt, czy nawet 
kilkaset podpisów, co może wzmocnić starania w sprawie. 
 
Ad 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami Powiatu 
Gostyńskiego przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że uchwała ta w części powtarza zapisy uchwały Rady Powiatu Nr XVIII/114/2000 
z dnia 27 kwietnia 2000 r. w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz zasad 
ich wydzierżawiania i wynajmowania, ale również wprowadza nowe przepisy. Dotyczą one: 
1) § 3 ust. 2 - nadanie Zarządowi Powiatu uprawnień do nabycia nieruchomości bez konieczności 

uzyskania zgody Rady Powiatu w przypadkach enumeratywnie wskazanych, 
2) § 8 - rozporządzania nieruchomością oddaną w trwały zarząd; uchwała wprowadza możliwość 

zawierania przez kierowników powiatowych jednostek organizacyjnych, które posiadają 
nieruchomości w trwałym zarządzie, krótkoterminowych, tj. do 3 lat, umów najmu, dzierżawy, 
użyczenia bez konieczności uzyskania zgody Zarządu; 
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3) § 10 - obciążania nieruchomości prawami rzeczowymi ograniczonymi - rozszerzono 
kompetencje Zarządu na nieodpłatne obciążanie nieruchomości powiatowych służebnością 
drogi koniecznej bądź inną związaną z brakiem dostępu do drogi koniecznej oraz służebnością 
przesyłu; 

4) § 13 - określenia przypadków, kiedy możliwe jest zawarcie przez Zarząd Powiatu w drodze 
bezprzetargowej umów najmu i dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, lub na czas 
nieoznaczony, 

5) § 14 - określenia przypadków, kiedy nieruchomość powiatowa może zostać oddana 
w użyczenie; ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami nie reguluje 
tego zagadnienia, jednak z uwagi na fakt, iż umowa użyczenia wiąże się z w pewnym stopniu 
z oddaniem (bez wynagrodzenia) władztwa nad nieruchomością osobie trzeciej, zasadnym jest 
określenie w uchwale przypadków, kiedy Zarząd może zawrzeć taką umowę.  

Sekretarz zwrócił uwagę na błąd pisarski w § 5 ust. 2 uchwały, gdzie przywołany został § 2, 
a powinien zostać przywołany § 3 uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił się o wyjaśnienie kilku rzeczy. W tej chwili jest część 
majątku, którym zarządzają poszczególne jednostki. Dyrektorzy tych jednostek nie będą musieli 
pytać o zgodę Zarządu na wynajem np. poszczególnych pomieszczeń na okres do 3 lat. Radny 
zapytał o argumenty przemawiające za tymi zasadami przewidzianymi w projekcie uchwały. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że przepisy prawa na to pozwalają. Dodał, 
że często chodziło np. o ustawienie automatów do kawy na korytarzu, na co potrzebna była zgoda 
Zarządu. Zarząd informuje o swoich decyzjach Radę. Jeżeli szkoła wydzierżawi pomieszczenie, 
to powiat to kontroluje, a wpływy z tego tytułu trafiają do budżetu powiatu.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, o jakich nieruchomościach jest mowa, gdy mówimy 
o nieruchomościach powiatu.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że mówimy tu o nieruchomościach oddanych 
jednostkom w trwały zarząd. Uprawnienia Zarządu wynikają z ustawy o gospodarce 
nieruchomościami. 
Sekretarz Leszek Maliński dodał, że oprócz gruntów, którymi zarządzają bezpośrednio 
dyrektorzy naszych jednostek, jest część gruntów, która pozostaje w powiatowym zasobie 
nieruchomości, są to nieruchomości w których mieści się siedziba Starostwa, nieruchomość 
na ul. Poznańskiej, przychodnia czy grunt w Chwałkowie.  
 
Uchwała Nr XVII/146/12 w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 
Powiatu Gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 

Salę obrad opuścili Starosta Andrzej Pospieszyński oraz radny Piotr Gorynia. 
Na sali obecnych jest 16 radnych 

 
Ad. 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania w 2012 roku przedstawił 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Mirosław Sobkowiak. 
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Poinformował, że ustawa o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych obliguje 
Radę Powiatu do określenia zadań i uchwalenia podziału środków przeznaczonych na rehabilitację 
społeczną i zawodową osób niepełnosprawnych. W związku z powyższym proponuje się dokonać 
następującego podziału: na rehabilitację społeczną przyznać kwotę 1 309 529 zł zgodnie 
z załącznikiem nr 1, a na rehabilitację zawodową kwotę 100 000 zł zgodnie z załącznikiem nr 2. 
Podział został dokonany w oparciu o rozeznanie potrzeb środowiska osób niepełnosprawnych 
na terenie Powiatu Gostyńskiego. Proponowany podział środków został przygotowany 
przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatowym Urzędem 
Pracy oraz Powiatową Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Krzysztof 
Deustch poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski przedstawił opinię Powiatowej 
Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Rada zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XVII/147/12 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne 
zadania w 2012 roku została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 
 

Na salę powrócił radny Piotr Gorynia. 
W posiedzeniu uczestniczy 17 radnych. 

 
Ad. 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawiła Skarbnik Powiatu 
Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że zgodnie z przepisem art. 12 pkt 8 lit c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy zaciąganie 
długoterminowych pożyczek i kredytów. Kredyt zaciągany jest na sfinansowanie planowanego 
deficytu w wysokości 2.346.606 zł oraz na spłaty rat kredytów w tym wcześniejszą spłatę z lat 
przyszłych w wysokości 7.738.265 zł . Konieczność wcześniejszych spłat kredytów wynika z tego, 
że nowa ustawa o finansach publicznych określa (wg algorytmu) wskaźniki możliwości spłat rat 
kredytu od roku 2014 w stosunku do dochodów, dochodów bieżących i wydatków bieżących z 3 lat 
poprzednich. W roku 2012 i w roku 2013 wskaźnik wysokości spłaty rat wynosi 15 % w stosunku 
do dochodów. W związku z powyższym istnieje możliwość zaciągnięcia kredytu po to, aby spłacić 
wcześniejsze kredyty a nowy rozłożyć na dłuższy okres przez co zmniejszy się wysokość rocznych 
spłat w celu osiągnięcia nowych wskaźników. Podjecie uchwały pozwoli rozpocząć procedurę 
zamówień publicznych i wyłonienie banku. Kredyt zaciągany będzie w transzach, w stosunku 
do potrzeb. 
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Na salę powrócił Starosta Andrzej Pospieszyński. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekty uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XVII/148/12 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego została podjęta 
w wyniku głosowania- 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 5 głosach „wstrzymujących 
się” 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 rok przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2012 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 rok. Zmiany 
w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 516.482 zł na dofinansowanie „Przebudowy drogi 

powiatowej Nr 4803 P m. Poniec ul Rydzyńska – granica powiatu” – środki zaplanowane 
na rok 2011 a otrzymane w roku 2012– dz.600 rozdz.60014 § 6207. 

2. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 457.068 zł z tytułu mniejszego udziału we wpływach 
z podatku dochodowego od osób fizycznych– dz.756 rozdz.75622 § 0010.  

3. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 161 zł z tytułu zmniejszenia części równoważącej 
subwencji ogólnej – dz.758 rozdz.75832 § 2920. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 3.510 zł w ZSR w Grabonogu z tytułu wypływu 
dochodów za wynajem stołówki – dz.700 rozdz.70005 § 0970. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 62.763 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 320.000 zł na dofinansowanie zadania „Przebudowa 

drogi Nr 4928 P Pudliszki ul. Wjazdowa” – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 100.000 zł na dofinansowanie zadania „III etap budowy 

drogi na odcinku „Lisia Droga” z drogą powiatową Borek Wlkp. – Strumiany nr 4965 P” – 
dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 50.000 zł na dofinansowanie przebudowy kanalizacji 
deszczowej wieś Gębice – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 50.000 zł na dofinansowanie budowy ścieżki rowerowej 
wieś Czeluścin – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1 zł na realizację zadania „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 4803 P m. Poniec ul. Rydzyńska – granica powiatu” – dz.600 rozdz. 60014 
§ 6057. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 3.510 zł dla ZSR w Grabonogu na usługi komunalne, 
ochronę obiektów i serwis kotłów gazowych – dz.801 rozdz.80130 § 4300. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 40.000 zł w Starostwie na obsługę bankową – dz.750 
rozdz.75020 § 4300. 

8. Zwiększenie rezerwy celowej na inwestycje o kwotę 59.252 zł – dz.758 rozdz.75818 § 6800. 
9. Przesunięcia pomiędzy paragrafami w PODGiK w Gostyniu. 
Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 622.763 zł. Zwiększa się deficyt budżetu o kwotę 
560.000 - sfinansowany z wolnych środków z lat ubiegłych. 
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Zarząd na posiedzeniu w dniu 10 maja 2012 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie przyjęcia autopoprawki do projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
i w budżecie powiatu na 2012 rok. Zmiany w planie dochodów- zwiększenie planu dochodów 
o kwotę 180.000 zł z tytułu zwiększenia planu dotacji od Wojewody Wielkopolskiego na realizacje 
zadania „Przebudowa ul. Wjazdowej w Pudliszkach w ciągu drogi powiatowej nr 4928P Rokosowo 
– Pudliszki” – dz.600 rozdz.60014 § 6430. 
Zmiany w planie wydatków 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 180.000 zł na realizacje zadania „Przebudowa  

ul. Wjazdowej w Pudliszkach w ciągu drogi powiatowej nr 4928P Rokosowo – Pudliszki” – 
dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł na modernizację parkingu przy ZOL 
w Gostyniu – dz.851 rozdz.85111 § 6050. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 8.000 zł na budowę ogrodzenia przy ZSZ  
w Gostyniu – dz.801 rozdz.80130 § 6050. 

4. Przesunięcie w planie wydatków kwoty 15.000 zł z wydatków inwestycyjnych na fundusz 
wsparcia dla KP PSP w Gostyniu na zestaw ratowniczych narzędzi hydraulicznych. 

5. Zmniejszenie rezerwy na zadania inwestycyjne o kwotę 28.000 zł – dz.758 rozdz.75818 
§ 6800. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zapytał o kwotę 8.000 zł na ogrodzenie 
przy Zespole Szkół Zawodowych w Gostyniu, czy zostanie ona przeznaczona na ogrodzenie 
w związku z budową nowej drogi oraz czy będzie to odbudowa starego, czy powstanie zupełnie 
nowe ogrodzenie.  
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że ogrodzenie zostanie zbudowane z nowych 
materiałów.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy dyskutujemy teraz na temat autopoprawki, czy na temat 
całego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski odpowiedział, że dyskutujemy nad całością 
projektu uchwały.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o pkt. 7 uzasadnienia dotyczący zwiększenia planu 
wydatków o kwotę 40.000 zł w Starostwie na obsługę bankową.  
Skarbnik Eleonora Gościniak wyjaśniła, że od 1 kwietnia br. obowiązuje nowa umowa 
z bankiem, zgodnie z którą tyle wyniosą koszty obsługi.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o zmniejszenie planu dochodów o kwotę 457.068 zł z tytułu 
mniejszego udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych. Zapytał, czy są to 
szacunki, czy już konkretne wyliczenia. 
Skarbnik Eleonora Gościniak odpowiedziała, że jest to zawiadomienie Ministerstwa Finansów 
o ostatecznych kwotach po ustawie budżetowej. Dodała, że udział w podatku jest zawsze 
szacunkiem, który w ubiegły roku został wykonany w ponad 100%. 
Jarosław Jędrkowiak zapytał o podatek CIT. 
Skarbnik Eleonora Gościniak odpowiedział, że budżecie stanowi kwotę 700.000 zł. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
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Uchwała Nr XVII/149/12 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 rok została 
podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2012-2020 przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2012 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-
2020. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa 
na lata 2012 - 2020” 
− uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i budżecie powiatu 

na 2012 rok, 
− przesunięcie spłaty raty kredytu z roku 2014 na rok 2013 w kwocie 100.000 zł. 
Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2012-2015. Zmiany w załączniku Nr 2 
„Wykaz przedsięwzięć do WPF na lata 2012- 2016” - zwiększa się wydatki na program pn.: 
„Przebudowa drogi nr 4803 P Poniec – granica powiatu” w roku 2012 o kwotę 1 zł. W związku 
ze zmianą ww. kwot zwiększają się limity zobowiązań. 
Zarząd na posiedzeniu w dniu 10 maja 2012 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2020. Zmiany ww. 
uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2012 - 2020” 
− uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i budżecie powiatu 

na 2012 rok, 
− przesunięcie spłaty raty kredytu z roku 2014 na rok 2013 w kwocie 180.000 zł. 
Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2012-2015. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XVII/150/12 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2012-2020 została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 8 f) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gostyniu za 2011 r. przedstawił Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że zgodnie z treścią art. 112 ust. 12 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 
społecznej kierownik powiatowego centrum pomocy rodzinie składa radzie powiatu roczne 
sprawozdanie z działalności centrum oraz przedstawia wykaz potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu dnia 9 maja br. 
przedłożył sprawozdanie z działalności Centrum za 2011 rok, 
 

 



11 
 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu Mirosław Sobkowiak 
przedstawił prezentację, której wydruk stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie - 6 głosów „za” podczas nieobecności 1 radnego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr XVII/151/12 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu za 2011 r. została podjęta w wyniku głosowania- 
18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 9) 
Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Michał Listwoń przedstawił sprawozdanie 
z realizacji programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie za rok 2011. Poinformował, że sprawozdanie jest następstwem przyjmowanego 
przez Radę Powiatu każdego roku programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Program jest realizowany przez szereg komórek i instytucji, począwszy od Rady Powiatu poprzez 
Zarząd, Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu, PCPR. Powiat Gostyński może pochwalić się powołaną 
w ubiegłym roku Powiatową Radą Działalności Pożytku Publicznego, w skład której wchodzi 
również dwóch członków Rady Powiatu. Rada przeprowadziła za pomocą ankiety diagnozę 
potrzeb organizacji pozarządowych. Pewne elementy, które wyniknęły z ankiety, znalazły 
odzwierciedlenie w działalności przy podejmowanych krokach przez Zarząd Powiatu i powołaniu 
Centrum Aktywności Lokalnej. W 2011 po raz pierwszy zostały przeprowadzone kontrole 
w organizacjach pozarządowych, które zakończyły się wynikiem pozytywnym. Kierownik zwrócił 
uwagę na coraz większą liczbę składanych ofert w konkursach i coraz mniejszą liczbę ofert, które 
odpadają na etapie oceny formalnej.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Ad. 10) 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Mirosław Sobkowiak przedstawił ocenę 
zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 
Poinformował, że zgodnie z art. 16 a ustawy o pomocy społecznej od tego roku rada powiatu ma 
obowiązek zapoznać się z oceną zasobów pomocy społecznej w powiecie. Jest to narzędzie, które 
zostało wyprodukowane na szczeblu ogólnopolskim, składa się ze 120 tabel i w pewnym sensie 
powiela informacje, które znalazły się w sprawozdaniu z działalności pomocy społecznej. Dyrektor 
powiedział, że z przedstawionych informacji wynika, że nie ma tu żadnych większych zagrożeń. 
Zwrócił uwagę na wydatki na pomoc społeczną, gdzie widoczny jest wzrost kosztów utrzymania 
domów pomocy społecznej w podziale na środki przekazywane przez Wojewodę i środki 
przeznaczane przez powiat a pozyskiwane od gmin na utrzymanie mieszkańców. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Ad. 11) 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu Justyna Krzyżostaniak przedstawiła 
sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2011 r. oraz wykonania 
planu finansowego Funduszu Pracy w 2011 roku. Poinformowała, że stopa bezrobocia w powiecie 
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gostyńskim jest od trzech lat podobna i wynosi 13,4 %, zwiększa się natomiast bezrobocie 
długotrwałe. W stosunku do roku 2010 bardzo zmieniły się finanse, gdyż wówczas było ponad 
13,5 mln zł do dyspozycji na aktywizację osób bezrobotnych, a w 2011 roku była to kwota 3.6 mln 
zł. W lepszych latach PUP mógł zaktywizować ponad tysiąc osób, w 2011 roku tylko 300. W tym 
roku sytuacja ma się podobnie i może to mieć negatywne skutki w dalszej przyszłości na kondycję 
naszych firm i na liczbę nowych miejsc pracy.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Ad. 12) 
Odpowiedzi na zapytania radnych. 
Dyrektor PZD Grzegorz Mayer odpowiadając na zapytania radnego Nawrocika powiedział, 
że takich wniosków, jakie złożył radny wpływa do PZD bardzo dużo, ale mało z nich jest 
realizowanych z uwagi na brak środków. Poinformował, że w sprawie: 
- zainstalowania lustra na łuku drogi 4934P w Szelejewie – były pewne problemy u producenta, 

ale lustro będzie zainstalowane w miesiącu maju.  
- wstawienia nowego przystanku PKS w Bodzewie- przystanek powinien być ustawiony od dwóch 

lat, ale nadal brak środków na to zadanie, 
- wycięcia krzewów na drodze Klasztor- Smogorzewo- w tym roku brak środków, być może 

zostanie wykonane w przyszłym roku, jeżeli Rada zapewni środki na wycinkę drzew, 
- ustawienia znaków drogowych- zostanie złożony wniosek do Komisji bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym o zaopiniowanie, jeżeli opinia będzie pozytywna znaki zostaną ustawione nie 
wcześniej jak w czerwcu. 

- wycięcie krzewów od krzyża do parku w Smogorzewie- krzewy zostały wycięte, w najbliższym 
czasie nie planuje się odmulenia rowów na tym odcinku.  

 
Ad. 13) 
W punkcie „wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad. 14) 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował o pismach: 
§ Odpowiedź na wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie przesunięcia przejścia 

dla pieszych na ul. Fabrycznej, 
§ Pismo z Ministerstwa Sprawiedliwości w sprawie zniesienia Sądu Rejonowego w Gostyniu, 
§ Stanowisko w sprawie budowy kopalni odkrywkowej węgla brunatnego- Rada Miejska 

w Poniecu, Rada Gminy Pępowo, Rady Miejskiej Borku Wlkp. 
§ Pismo WZDW w Poznaniu oraz odpowiedź Komisji ds. bezpieczeństwa ruchu na uwagi 

co do jakości prac związanych z przebudową drogi powiatowej nr 434, 
§ Odpowiedź Ministerstwa Zdrowia w sprawie rozwiązania umowy na realizację projektu 

pn. „Świadczenia na wysokim poziomie w powiecie gostyńskim- zakup specjalistycznych 
środków transportu sanitarnego, 

§ Pismo Zarządu na temat zawieszenia prac zmierzających do utworzenia powiatowego domu 
pomocy społecznej, 

Przewodniczący poinformował również o zleconych delegacjach na szkolenie do Lądka Zdroju 
w dniach 20-22 kwietnia br. oraz na wizytację działalności spółdzielni socjalnych w Bydgoszczy 
w dniu 26 kwietnia br. 
Radny Czesław Kołak zwrócił się do radnych Rady Powiatu Gostyńskiego o wystąpienie 
z pismem do Ministra Środowiska w sprawie cofnięcia pozwolenia na poszukiwanie węgla 
brunatnego na terenie gmin Poniec, Krobia i Miejska Górka. Stwierdził, że nie tylko gospodarstwa 
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rolne są przeciwne powstaniu kopalni, ale również zakładu pracy, handel na rzecz rolnictwa, 
pracownicy pracujący w tych zakładach. Spadek dochodów w rolnictwie spowoduje obniżenie 
opłacalności produkcji w tych zakładach a skutkiem tego będą zwolnienia z pracy. Powstanie 
kopalni odkrywkowej węgla brunatnego zapoczątkuje wywłaszczenia mieszkańców a później 
zniszczenia środowiska naturalnego. Radny dodał, że jest za rozwojem polskich źródeł 
odnawialnych, które nie niszczą środowiska i istniejących miejsc pracy. Radny przedstawił też 
mapkę obrazującą granice przyszłej kopalni oraz zwrócił się do Komisji Rolnictwa o zaopiniowanie 
pisma w tej sprawie. 
Radny Zdzisław Kowalczyk powiedział, że na ostatniej sesji Rady Miejskiej Pogorzeli razem 
z radnym Alfredem Siamą usłyszeli zarzuty, że nic się nie robi, że pełnio dziur wszędzie. Zarzuty 
dotyczyły drogi we wsi Gumienice, przez którą przebiega droga powiatowa, która prawdopodobnie 
w ubiegłym roku nie była łatana. Kolejny zarzut dotyczy założenia tablicy w miejscowości 
Kaczagórka. Radny zwrócił się o spotkanie z Zarządem Powiatu oraz dyrektorem PZD, 
aby do przyszłej sesji Rady Miejskiej przygotować odpowiedzi. Radny poinformował również, 
że nieformalny klub SKS ufunduje puchary na Otwarte Mistrzostwa Wielkopolski Weteranów 
w Rzutach. Impreza odbędzie się 9 czerwca br. w Łagiewnikach.  
Radny Grzegorz Marszałek zapytał o dalszą budowę chodnika w Zalesiu oraz w Siedmiorogowie. 
Dyrektor PZD Grzegorz Mayer odpowiedział, że w tym roku nie ma środków na kontynuację 
budowy chodnika w Zalesiu. Odnosząc się do sprawy chodnika w Siedmiorogowie powiedział, 
że Gmina Krobia zapisała kwotę 25.000 zł w budżecie, ale zostanie ona przekazana po wykonaniu 
zadania. Jednakże ze względu na brak środków w budżecie powiatu, zadanie zostaje odłożone. 
Jeżeli będą środki, zadanie zostanie wykonane w III kwartale.  
Radny Mikołaj Rogala zwrócił się do radnego Kołaka o udostępnienie mapy drogą elektroniczną.   
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że pracowników brygady w Krobi jest zbyt mało, 
aby mogli połatać wszystkie dziury w drogach. Odnosząc się do sprawy budowy kopalni 
powiedział, że byłby w tej chwili przeciwny operowaniu dokumentami pochodzącymi z kserokopii. 
Zaproponował, aby przed zajęciem stanowiska w tej sprawie, spotkać się na niesesyjnym 
posiedzeniu radnych z przedstawicielami inwestorów oraz z fachowcami, którzy na ten temat 
udzieliliby informacji. Zaapelował, aby nie kierować się tylko emocjami.  
 
Ad. 15) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął siedemnastą sesję Rady 
Powiatu o godz. 14:40 
 

         Przewodniczący  

Rady Powiatu Gostyńskiego 

    /-/ Robert Marcinkowski 

 

Protokołowała  
 
Elżbieta Mikstacka 

 


